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1. Godkendelse af dagsorden 
1.a Godkendelse af dagsorden 

Studienævnet godkendte dagsordenen uden kommentarer.   

2. Meddelelser 
2.a Studienævnsforperson 

Sara informerer studienævnet om at Karrieredagen er sat til 08. april og pro-
grammet kan ses i bilagene under ”Ansøgninger om midler”.  
 
Derudover fortæller Sara, at der snarligt offentliggøres stillingsopslag til tutorko-
ordinatorerne, og opfordrer de studerende til at nævne dette blandt deres med-
studerende. 
 
Sara fortæller at der var Åbent Hus i slut februar for bacheloruddannelserne. 
Der var lavt fremmøde, omtrent 40% færre deltagende end i 2019. Hertil fortæl-
ler Sara dog, at antallet af ansøgere er lige så højt som 2020 på kandidatuddan-
nelsen, herunder dem som har søgt om Medievidenskab som deres 1. prioritet. 
Det er dog endnu uvist med ansøgertallet på bacheloruddannelsen i Medievi-
denskab.  
 
Sara beskriver derudover, at hun hver fredag deler en opdatering fra studielede-
ren i Facebookgruppen, så de studerende får et indblik i, hvad der sker på ud-
dannelsen og bag kulisserne.  
  

2.b De studerende 
Emilie fortæller, at der var takeover på Instagramprofilen ”Hum_Studieliv_SDU” i 
den forgangne uge, hvor der var god respons fra følgerne.  
Der var blandt andet indslag med undervisere og en dimittend, der forklarede 
om sit arbejde, og hvordan hun bruger sine kompetencer. 
  

2.c Andre 
Ingen meddelelser. 
  

Referat 
Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 
Dato og tidspunkt: 23. marts 2022 kl. 12:30-15:00 
Sted: Online (Zoom) 
Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Bo Kampmann Walther, Thomas 

Enemark Lundtofte, Emilie Berg, Andrea Knudsen, Anders 
Risager Kristensen (fra kl. 14.00) & studiesekretær Susanne 
Voss Jørgensen.  

Afbud fra: Studiesekretær Lea Sundsgaard Jensen. 
Referent: Hala Ajine Wandall 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292526/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292527/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292528/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292529/annotations
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3. Sager til behandling: Eksamen 
3.a Godkendelse af eksamensplan Sommer 2022 

Eksamensplanen kommer i skriftlig høring. Lea har givet besked om, at den næ-
sten er på plads, men grundet manglende svar fra censorer, er alt ikke kommet 
helt på plads endnu. 
  

4. Sager til behandling: Studieordning 
4.a Tilvalg i computerspilsudvikling 

Studienævnet orienterer sig i de foreslåede ændringer på tilvalget i Computer-
spilsudvikling og godkender disse.  
Spilprogrammering 1 og Spilprogrammering 2 udbydes fremadrettet med en fag-
beskrivelse fra Det Tekniske Fakultet, da disse har ændret deres fag til at mat-
che fagbeskrivelserne fra Det Humanistiske Fakultet.  
  

5. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
5.a Undervisningsevalueringer og Eksamensstatistik 

Studienævnet orienterer sig i evalueringerne og hæfter sig ved den relativt lave 
svarprocent i flere fag. Hertil bliver studienævnet enige om, igen at understrege 
over underviserne vigtigheden af, at de afsætter tid til evalueringerne i undervis-
ningen.  
 
I faget Medieteori I har der denne gang været en blanding mellem holdtimer og 
fællesforelæsninger. Nogle undervisere har udtrykt en bekymring for, om denne 
vekslen er nyttig. Her hæfter studienævnet sig ved, at de studerendes evaluerin-
ger ikke afspejler det samme, men der tværtimod gives udtryk for, at det har væ-
ret givende med dette format.  
 
Derudover udtrykker sidefagsstuderende en ærgrelse over, at Medieproduktion 
film ligger i samme semester som bachelorprojektet, da det er et tungt fag, som 
fylder meget. Hertil skal siges at faget flytter placering på uddannelsen med den 
nye studieordning, så de to ikke overlapper.  
 
Studienævnet orienterer sig derefter i eksamensstatistikkerne og hæfter sig 
blandt andet ved, at der er høj beståelsesprocent på Metode og Undersøgelses-
design II. I dette fag har de studerende udtrykt i evalueringerne, at de har været 
utilfredse med onlineundervisningen, og ikke mener, at de har fået det optimale 
ud af undervisningen. 
Udover dette, har studienævnet ikke yderligere bemærkninger til eksamensstati-
stikken.   
  

5.b Employabilitet 
Sara fortæller studienævnet, at en række undervisere har været på en inspirati-
onstur, hvor de besøgte dimittender på deres arbejdspladser, herunder Social- 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292530/documents/55081595
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292531/documents/55059145
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292532/documents/55018251
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23295797/documents/55081627
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og Sundhedsskolen. Derudover besøgte de Odense Boldklub, som var meget 
interesserede i at få kontakt til uddannelsen, blandt andet med henblik på et 
samarbejde omkring praktikker.  
 
Kampagne om at vise dimittender og deres arbejdsplads.  
Sara, Anders og Heidi har fået kontakt til en række dimittender, der har indsendt 
billede af dem selv ved deres arbejdsplads. Kampagnen har to formål: 
1) at inspirere de nuværende studerende til at søge bredt, og få indblik i hvilke 
stillinger, der kan være relevante med deres uddannelse.  
2) vise arbejdsgiverne hvor alsidige medievidenskabsdimittender er og hvilke 
sammenhænge de kan bruge deres kompetencer i.  
 
Kampagnen skal blandt andet bruges på de sociale medier og i forbindelse med 
åbent hus. Der er herudover tale om at lave nogle videointerviews med dimitten-
derne – en slags testimonials.  
Sara beskriver, at LinkedIn har været en god platform til kontakten med dimit-
tenderne, hvor de i forvejen befinder sig og er aktive. Hertil drøfter studienævnet 
alumneforeninger generelt, hvilket ikke lader til at fungere optimalt.  
 
Generelt drøfter studienævnet employabilitet som en gennemsyrende faktor i 
hele uddannelsen, samt et ønske om, at underviserne i de enkelte fag italesæt-
ter overfor de studerende, hvordan fagene bidrager til deres employabilitet og 
dermed også øger deres forståelse af de forskellige elementer i uddannelsen.  
 
Storymatching  
Heidi Philipsen har skabt Storymatching.dk, der har til formål at matche de stu-
derende på uddannelserne med mediebranchen, der mangler hænder.  
Studienævnet skal tage stilling til om tiltaget, som blandt andet kan hægtes op 
på samarbejdet med Media City Odense, der dermed ville ramme en bredere 
studentergruppe. 
Studienævnet bakker op om tiltaget og glæder sig til at se, hvordan platformen 
udvikler sig.  
 
Hertil nævnes, at tiltaget fremmer de studerendes employabilitet og kan agere 
som et direkte bindeled til mediebranchen og dennes rekruttering blandt de stu-
derende. 
  

6. Sager til behandling: Undervisning 
6.a Godkendelse af valgfag 

Studienævnet godkender valgfaget Medieproduktion – Serier uden kommenta-
rer 
  

6.b Studiestartsundersøgelsen 2021 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292533/documents/55092140
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23293953/documents/55020523
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Studienævnet orienterer sig studiestartsundersøgelserne 2021 og fastholder 
plan om at lave en decentral evaluering ved studiestart 2022.  
  

7. Andre sager til behandling 
7.a Ansøgninger om midler 

Hala indleder punktet med at orientere om en forhåndsgodkendelse på ca. 200 
kr. til et påskearrangement arrangeret af fagrådet. 
Studienævnet forholder sig til det nuværende budget og beslutter at videreføre 
rammebevillingerne fra 2021, samt at indføre en rammebevillingen til fagrådet 
på 1.000kr.  
 
Derudover godkender studienævnet nedenstående ansøgninger: 
3.000 kr. til forplejning i forbindelse med afslutningen af manuskriptkonkurrence. 
5.000 kr. til gaver og forplejning i forbindelse med Karrieredag 2022. 
  

7.b Talentudmærkelser Efterår 2021 samt Forår 2022 
Studienævnet drøfter kort indkaldelsen til talentudmærkelser og glæder sig over, 
at der er kommet indkaldelse til foråret så tidligt i semestret, således at undervi-
serne kan være opmærksomme i løbet af semestret – i stedet for at skulle hu-
ske tilbage, mens de forbereder nyt semester og afvikler eksamen.  
  

7.c Undervisningsprisen 2022 - Nyt 
De studerende vil tage punktet op på næste studienævnsmøde, hvor de forhå-
bentlig har en eller flere kandidater til prisen. 
  

8. Eventuelt 
8.a. Eventuelt 

Studienævnet drøfter, hvorvidt de skal fortsætte med online møder eller vende 
tilbage til regelmæssige fysiske møder. Her beslutter studienævnet, at de gerne 
vil have fysiske møder fremadrettet.  
 
Derudover har Hala forslag til datoer for møderne i efterårssemestret klar. 
Studienævnet godkender nedenstående datoer: 
 
August – Onsdag den 17. - formiddag 
September – Onsdag den 21. - eftermiddag  
Oktober – Mandag den 24. - eftermiddag  
November – Onsdag den 23. - formiddag 
December – Mandag den 19. - formiddag. 
  

9. Merit- og dispensationsansøgninger 
9.a Behandling af indkomne studenteransøgninger (SAGA)  

 

https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292536/documents/55016535
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292539/documents/55018913
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292538/documents/55019323
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292535/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/199176/agendas/2489149/items/23292534/annotations
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Mødet sluttede 14:40 
Med venlig hilsen 
 
Hala Ajine Wandall 
Studienævnssekretær 


